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گروه ورزشی- تا همین دیروز 
بود که فوتبــال ایران از ناداوری ها به 
ویــژه در مقابل برخی تیم های عربی 
به ســتوه آمده و از حق کشی و بریدن 
سر فوتبال ایران به واسطه لابی برخی 
عناصر کشــورهای عربی دارای نفوذ 
در کنفدراسیون فوتبال آسیا دم می زد 
و حالا که از ســوی این کنفدراسیون 
اعلام شــده که قرار است در مرحله 
نهایی انتخابی جام جهانی ۲۰۲۲ قطر 
از تکنولوژی کمــک داور ویدیویی 
استفاده شود، هاج و واج مانده و نمی 

داند که خوشحال باشد یا ناراحت!
 کنفدراســیون فوتبال آســیا در 
نامه ای رســمی که تاریخ آن به پنجم 
مارس )۱۵ اسفند( بر می گردد، اعلام 
کرد که از سوی ایران، مذاکراتی برای 
میزبانی مسابقات انتخابی جام جهانی 
 AFC در قاره آسیا انجام شده و دلایل
برای ندادن میزبانی به ایران، ارتباطی 
بــه عدم انجام تلاش های لازم در این  
رابطه ندارد و مســائل در نظر گرفته 
شده به ساختارها و شرایط میزبانی بر 

می گردد.
بــه تازگی اما به همان شــرایط 
بــرای اعطای میزبانی به کشــورها، 
یــک بخش دیگر نیز اضافه شــده و 
قرار اســت، از تکنولوژی کمک داور 
ویدیویی در مرحلــه نهایی انتخابی 
جام جهانی ۲۰۲۲ قطر اضافه شــود و 
این بدان معناست که فوتبال ایران یک 
قدم دیگــر از اخذ امتیاز میزبانی دور 
خواهد شد چرا که حتی یک ورزشگاه 
 VAR در فوتبال ایران نیز به سیستم

مجهز نیست.
دلایــل قبلــی AFC برای 

ندادن میزبانی به ایران

در بخشــی از نامه کنفدراسیون 
فوتبال آسیا به فدراسیون فوتبال ایران 
بــه تاریخ پنجم مارس )۱۵ اســفند( 
آمده بود: ما از ابراز علاقه فدراســیون 
شــما برای میزبانی مسابقات متمرکز 
در مرحلــه گروهی لیــگ قهرمانان 
آسیا ۲۰۲۱ و مسابقات مقدماتی جام 
جهانی ۲۰۲۲ و جام ملت های آســیا 
چیــن ۲۰۲۳ – مســابقات مقدماتی 
مشــترک مرحله ۲، مسابقات مرحله 
انتخابــی فوتســال آســیا ۲۰۲۳  و 
مسابقات جام ملت های آسیا زیر ۲۳ 
سال در ســال ۲۰۲۲ و ۲۰۲۴ آگاهی 

یافتیم.
با این وجود، همانطور که مطلع 
هســتید، مســابقات و رقابت هــای 
فوق الذکر دارای جایگاه جهانی است 
که ذی نفعان مختلف از چندین کشور 
را شــامل می شــود و با تحریم های 
بیــن المللــی فعلی کــه جمهوری 
اســلامی ایران را تحــت تاثیر قرار 
داده، مــا چالش ها و محدودیت های 
قابل توجهــی را در برگزاری و انجام 
موفق مســابقات مربوطــه در ایران 
بــرای AFC و ذینفعان مــان پیش 
بینــی می کنیم.برای ایــن منظور، ما 
می خواهیم با اســتفاده از این فرصت 
برخی از نگرانی های خود را در مورد 
هماهنگی های لجستیکی، تجاری و 
مالی به توجه شما برسانیم. لطفا توجه 
داشته باشید که موارد ذیل فقط نمونه 
هایی هستند  و جامع و کامل نیستند.« 
در بخش های دیگــری از این نامه به 
دلایــل و چالش هــای AFC برای 
خــودداری از اعطای میزبانی به ایران 
پرداخت شده بود که شامل سه چالش 
لجســتیکی، بازرگانی و مالی بود. در 

رابطه با »چالش های لجستیکی« اعلام 
شــده بود که محدودیت در حمل و 
نقــل کالا، از مقــر AFC یا از طرف 
 ،AFC شرکت های بازرگانی همکار
شرکت های وابسته بازرگانی، تیم های 
شرکت کننده و ارائه دهندگان خدمات 
تعیین شــده به ایران یا از قلمرو ایران، 
به دلیل قوانین ملی قابل اجرا و تحریم 
های بین المللی که بر معاملات مربوط 

به ج. ا. ایران تاثیر می گذارند.
در ادامه این نامه به »چالش های 

بازرگانی« اشــاره و اعلام شده بود که 
محدودیت در توانایی AFC، شرکای 
دارای حقوق بازرگانی کنفدراسیون و 
شرکت های وابسته جاری در استفاده 
کامل از حقوق جاری برای هر مسابقه 
یا رقابت به دلیل قوانین ملی قابل اجرا و 
تحریم های بین المللی که بر معاملات 
یــا نقل و انتقالاتی که ج. ا. ایران در آن 

دخیل است، تأثیر می گذارد.
عدم توانایــی AFC در تعیین 
)تلویزیــون( پخش کننــده میزبان یا 

اعطای حقوق رسانه به طور مستقیم 
به یک شریک پخش کننده در قلمرو 
ج. ا. ایــران به دلیل عــدم توانایی در 
اعطای حقوق و انجام تعهدات ناشی 
از هرگونه توافق نامه مربوطه با توجه 
به تحریم های بین المللی که معاملات 
یا نقل و انتقــالات مربوط به ایران را 

تحت تاثیر قرار می دهند.
در رابطه با »چالش های مالی« نیز 
کنفدراسیون فوتبال آسیا در نامه خود 
 ،AFC اعلام کرده بود که عدم توانایی

شــرکای دارای حقــوق بازرگانــی 
AFC، شــرکت های وابسته جاری، 
تیم های شرکت کننده و ارائه دهندگان 
خدمــات تعیین شــده بــرای انجام 
هرگونه نقل و انتقال مالی، مستقیم یا 
غیرمستقیم، به نفع هر شخص یا نهادی 
در ایران یــا از ایران، محدودیت های 
فعالیت های درآمدزایی AFC برای 
 ،AFC شرکای دارای حقوق جاری
شرکت های وابسته جاری و سایر ارائه 
دهندگان خدمــات از جمله چالش 

های موجود در این بخش است.
کار ایــران بــرای کســب 
میزبانی؛ هر روز ســخت تر از 

دیروز!
واگذاری میزبانــی مرحله دوم 
انتخابی جــام جهانی بــه بحرین و 
مســابقات مرحلــه گروهــی لیگ 
قهرمانان آســیا به کشــورهایی مانند 
عربســتان، امارات و هنــد، موجی 
از انتقادها را از فدراســیون فوتبال و 
مسوولان ورزش به دنبال داشت و در 
همان زمان نیز رئیس جدید فدراسیون 
فوتبال هــم این موضوع را مربوط به 
اهمال کاری مدیران گذشته دانست و 
خودش را از حاشیه های این موضوع 
کنار کشید، با این وجود اما راهی برای 
فرار وی از واقعیت در آینده نیســت 
و مســوولان جدید فدراسیون نمی 
توانند از بار ســنگین مسوولیت های 
 خــود در آینده ای نه چندان دور فرار 

کنند.
کنفدراســیون فوتبــال آســیا 
)AFC( به تازگی اعلام کرده است، 
در دور پایانــی مرحلــه انتخابی جام 
جهانی ۲۰۲۲ که ۱۲ تیم قاره کهن در 
آن حضــور خواهند دارند، از فناوری 

کمک داور ویدئویی )VAR( استفاده 
خواهد شــد؛ مسابقاتی که قرار است 
از ماه ســپتامبر )شهریور( آغاز شوند 
و چهار نماینده مســتقیم در کنار یک 
تیم برای حضور در پلی آف آســیا در 
جام جهانی قطر را معرفی کند. استفاده 
از این فناوری برای اولین بار از مرحله 
یک چهارم نهایی به بعد مسابقات جام 
ملت های آسیا ۲۰۱۹ امارات صورت 
گرفت و همچنین فصل گذشــته از 
مســابقات مرحله یک چهارم نهایی 
 VAR به بعد لیگ قهرمانان آســیا از

استفاده شد.
بهترین  توطئــه،  توهــم 

انتخاب برای فرار از واقعیت!  
نکته بســیار مهمی کــه در نامه 
کنفدراسیون فوتبال آسیا به فدراسیون 
فوتبال ایران وجود داشــت به بخش 
پایانــی آن باز می گشــت، جایی که 
عنوان شــده بود: »با توجه به مطالب 
فوق، شــما متوجه خواهید شــد که 
درجه ای از خطر برای AFC وجود 
دارد و مــا می خواهیم تأکید کنیم که 
حل این موارد از اهمیت فوق العاده ای 
برخوردار اســت تا AFC بتواند با 
موفقیت برگزاری و انجام مسابقات و 
رقابت های مربوطه را در قلمرو ایران 

را بررسی و در نظر بگیرد.«
سوال اساسی از مسوولان قبلی 
و فعلــی فوتبــال و ورزش کشــور 
ایران اســت که چــرا در صدد حل 
دغدغه های مطرح شــده از ســوی 
کنفدراسیون فوتبال آسیا و فدراسیون 
جهانی فوتبال برای کســب میزبانی 
رقابت های انتخابــی جام جهانی و 
 مسابقات لیگ قهرمانان فوتبال آسیا بر 

نمی آییم؟

کنفدراسیون فوتبال آسیا اعلام 
کرده کــه در مرحله نهایی انتخابی از 
VAR اســتفاده خواهد شد که این 
خبــر خوبی برای همه تیم ها اســت 
تا بازی ها با کمترین اشــتباه داوری 
برگزار شــود. اما واکنش فوتبال ایران 
به این مسئله چیست؟ آیا باز هم قصد 
داریم از توطئه حرف بزنیم؟ آیا کسی 
نخواهد پذیرفت که فوتبال ایران باید 
از حداقل ســاختار لازم برای میزبانی 
مسابقات بین المللی برخوردار باشد؟
وظیفه مســوولان فدراســیون 
فوتبــال و ورزش کشــور حــل این 
چالش ها اســت و دیگر زمانی برای 
فرار از واقعیت باقــی نمانده و یکی 
پس از دیگری در حال از دست رفتن 

امتیازات برای فوتبال کشور هستیم.
به ایــن ترتیب، در صورت عدم 
برگزاری مسابقات به صورت متمرکز 
و تصمیــم به برگــزاری رقابت ها در 
زمین تیم های میزبان از سوی فیفا و ای 
اف سی، فدراسیون فوتبال ایران برای 
کســب میزبانی حداقل کاری که باید 
انجام دهد تجهیز ورزشگاه آزادی به 
استفاده از سیستم کمک داور ویدیویی 
VAR است، هرچند کماکان چالش 
های مطرح شده از سوی کنفدراسیون 
فوتبال آســیا پابرجا است و مشخص 
نیست فدراسیون فوتبال چه برنامه ای 
برای حل این مسائل دارد و تا کنون چه 
اقداماتی در این راستا انجام داده است. 
هرچند نبایــد از این نکته غافل 
ماند که برخی چالش های موجود که 
منجر به سلب میزبانی از فوتبال ایران 
شــده فراتر از اختیارات فدراســیون 
فوتبال بوده و به مسائل ناشی از تحریم 

باز می گردد.

فوتبال ایران در صورت برگزاری رفت و برگشت مسابقات مرحله نهایی انتخابی
 جام جهانی ۲۰۲۲ قطر و لزوم استفاده از VAR، یک گام دیگر از کسب میزبانی مسابقات دور خواهد شد و 
مشخص نیست که فدراسیون فوتبال چه برنامه ای برای حل این چالش و چالش های قبلی مطرح شده از سوی 

AFC برای دریافت میزبانی مسابقات بین المللی دارد.

گروه ورزشــی-  خبرنگار عراقی مدعی شــد که کارلوس کی روش درخواست فدراسیون فوتبال این کشور برای جایگزینی 
کاتانچ را رد کرده است.

شکست تیم ملی فوتبال عراق برابر ایران باعث شد تا فدراسیون فوتبال عراق با وجود صعود این تیم به دور بعد انتخابی جام جهانی 
با کاتانچ اسلوونیایی قطع همکاری کند.

از کارلوس کی روش به عنوان اصلی ترین گزینه جایگزینی کاتانچ در تیم ملی عراق سخن به میان آمد و حتی رسانه های این کشور 
مدعی شدند که وزیر ورزش از رئیس فدراسیون خواسته است که با مربی سابق کلمبیا وارد مذاکره شود.

عمار علی، خبرنگار عراقی در گفت و گویی که با اسپورت عراق داشت، اعلام کرد که کی روش درخواست فدراسیون فوتبال عراق 
برای برعهده گرفتن هدایت این تیم را رد کرده است.

گروه ورزشــی-  روزنامه آاس 
خبر از برنامــه محرمانه خوان لاپورتا 
داد؛ تشکیل زوج سوپر رویایی مسی-

رونالدو در بارسلونا.
۴ ماه پیش خوان لاپورتا به عنوان 
رئیس بارسلونا انتخاب شد و برای بار 
دوم به صندلی ریاست باشگاه کاتالان 
بازگشت. شــوی لاپورتا مدتی است 
شروع شده و با هیجان و شور خاصی 
نیز ادامه دارد. بازگشــت لاپورتا جان 
تازه ای به بارسلونا داده است؛ باشگاهی 
که تابســتان گذشته چیزی تا از دست 
دادن لیونل مســی، بزرگترین بازیکن 

تاریخش فاصله نداشت.
عملکرد اسف بار جوزپ ماریا 
بارتومئو رئیس قبلی باعث شده بود تا 
لیونل مسی با ارسال بوروفکس رسما 
تقاضای جدایی کند اما در نهایت او با 
مخالفت قاطع باشگاه مجبور به ماندن 

شد.
برای ماه ها تصور می شــد لیونل 
مسی قطعا قراردادش را تمدید نخواهد 
کــرد اما انتخاب خــوان لاپورتا که با 
لیونل مسی ارتباط بسیار خوبی دارد، 

معادلات را تغییر داده است.
لاپورتــا که به خوبــی می داند 
شــرایط اقتصادی باشــگاه در دوران 
پاندمی کرونا بســیار بد است و از این 
حیث نمی تواند روی تمدید با مســی 
حســاب کند، هفته هاســت به دنبال 
بهتریــن راهکار بــرای ماندنی کردن 
مســی است. او در مصاحبه های خود 
همواره روی این نکته تاکید کرده است 
که برای مسی مســائل مالی در درجه 
دوم اهمیت قرار دارد و او به دنبال یک 
پروژه ورزشی جاه طلبانه و بزرگ در 

بارسلوناست. در واقع این شرط تمدید 
فوق ستاره آرژانتینی است.

لاپورتا و خورخه مسی چندین 
دور مذاکره با یکدیگر داشته اند. طبق 
چیزی که خودش عنوان کرده، تمدید 
با مسی مسیر درستی را طی می کند و 
او خوشبین است که قبل از ۳۰  ژوئن 
و پایان رسمی قرارداد مسی، او پاسخ 

مثبت خود را بدهد.
لاپورتا که اطمینان دارد مســی 
ماندنی اســت، به دنبال محقق کردن 
رویایی اســت کــه در وهلــه اول، 
غیرممکــن به نظر می رســد؛ جذب 

کریستیانو رونالدو.
بله؛ هــم تیمی کــردن رونالدو 
و مسی در بارســا هدف نهایی خوان 
لاپورتاست و این پروژه بزرگ را برای 
افراد قابل اعتمــادش نیز مطرح کرده 
اســت. او قصد دارد بزرگترین زوج 
تاریخ فوتبال را در بارســلونا تشکیل 
دهد و در حال زمینه ســازی برای این 
اتفاق بزرگ است. پروژه ای که اگر به 
ثمر بنشیند، در تاریخ فوتبال بی نظیر 

خواهد بود.
هنوز نمی توان پیش بینی کرد که 

رونالدو به پیشنهاد لاپورتا چه 
پاسخی خواهد داد. لاپورتا 
بــه ژرژ منــدس ایجنت 
رونالــدو نیز پیشــنهادی 
رســمی ارائــه نکــرده و 
مهمتر از همه اینکه دقیقا 
مشخص نیست او برای 
پرداخــت رقــم انتقال 
رونالدو به یوونتوس و 
نیز دستمزد او چه برنامه 

هایی دارد.

اگر پاســخ رونالدو مثبت باشد، 
بارســلونا دو بازیکن خــود که می 
توانند آنتوان گریزمان، فیلیپ کوتینیو، 
ســرجی روبرتو، عثمــان دمبله و .... 
باشند را به یوونتوس پیشنهاد خواهد 
داد. برای دستمزد رونالدو نیز گفته می 
شود لاپورتا ابتدا قصد جذب قرضی 
رونالدو را دارد و دستمزد او از مجموع 
دســتمزد دو بازیکن بارسا که به یووه 
خواهند رفت کسر شــده و مابقی را 

بارسا پرداخت خواهد کرد.
بررســی های لاپورتا و تیمش 
نشان می دهند که اگر رونالدو جذب 

شود، درآمد بارسلونا دو برابر خواهد 
شد که اتفاقی خارق العاده برای بارسا 

محسوب می شود.
ایده لاپورتا قطعا برای بســیاری 
از فوتبال دوســتان)به غیر از هواداران 
رئال( هیجان انگیز است. این یک رویا 
و شــاید یک توهم باشد ولی همینکه 
لاپورتــا به چنین ایده ای فکر می کند، 
نشــان از نبوغ و بلندپروازی او دارد. 
این انتقال برای لالیگا نیز سود بزرگی 
خواهد داشــت؛ لالیگایی که پس از 
جدایی رونالدو از رئال در سال ۲۰۱8، 

یتیم شد.

گروه ورزشی-اســتقلال حتی 
پس از برتری در یــک بازی معوقه، 

جایی برای شادی ندارد.
اســتقلال تهران در بازی معوقه 
هفته بیســت و یکــم مقابل پدیده به 
میــدان رفت و بــه برتری دو بر صفر 
رســید تا با کسب ســه امتیاز فاصله 
با صدر جــدول رده بندی را کاهش 
بدهد. اگرچه این ســه امتیاز باید پس 
از بازگشت تیم به مسابقات لیگ بعد از 
تعطیلات وضعیت را بهبود می بخشید 
اما شرایط این تیم به اندازه ای نابسامان 
است که کسب سه امتیاز تنها برای آنها 

یک مسکن بود.
پیش از ایــن دیدار، مهدی علی 
نژاد، معاون وزارت ورزش و جوانان 
به اظهــارات اخیر فرهــاد مجیدی 

واکنش نشان داده بود و همین مساله 
موجب شــد تا سرمربی تیم استقلال 
هــم با پاســخی قابل توجــه به این 
اظهارات واکنش نشان بدهد. مجیدی 
در پاسخ به معاون مسعود سلطانی فر 
که اعلام کرده بود ســرمربی استقلال 
باید حواســش به کار خودش باشد، 
در نشست خبری پس از بازی گفت: 
"خواستم بگویم آقای علی نژاد درباره 
من صحبت کردند. از ایشان خواهش 
می کنم که از جایگاه خود سواستفاده 
نکنند و در جایگاهی نیســتند که در 
مورد شــغل من صحبــت کنند. آقا 
ســلطانی فر رئیس مجمع اســتقلال 
هستند و ایشان در این جایگاه نیستند. 
به احتــرام هواداران تیم و بازیکنان و 
تیم صحبت نمی کنم. نمی خواســتم 

صحبــت کنم و فقط آمــدم که یک 
پیغامی را بدهم و بروم: هر کاری کنید 

من تیمم میبرد. شب به خیر!"
رابطه مجیدی و مدیریت باشگاه 
اســتقلال در کنار مســئولان وزارت 
ورزش و جوانان درســت شبیه یک 
مســابقه تنیس روی میز شده که هر 
اقدام مجیدی با یک ضربه و پاسخ از 
ســوی آنها را به دنبال دارد تا مجیدی 
این سمت میز و مدیریت و مسئولان 
وزارت ورزش هم انگاری آن ســوی 
میز حضور دارند! پاسخ اخیر علی نژاد 

به حملات متعدد مجیدی بود.
مجیدی ۱6 روز پیش در جریان 
تعطیلات لیگ تمامی مشکلات تیمش 
را در کانال شخصی خود اعلام کرد و 
اولین اعتراض او نســبت به وزارت 

ورزش و جوانان نســبت به مدیرانی 
بود که از ســوی وزارت در باشــگاه 
استقلال فعالیت دارند. مجیدی با بیان 
جمله "برای اصلاح این وضعیت باید 
مدیران ضعیف گذشــته را منصوب 
نکننــد و در امــور اجرایی و روزمره 
باشگاه دخالت نکنند. امروز در باشگاه 
همه تلاش می کنند اما این اســتقلال 
بی نظم محصول سال ها بی انضباطی 
و بی کفایتی اســت." نشان داد که چه 

اندازه از مدیریت باشگاه گلایه دارد.
او دو روز پــس از این اظهارات 
به صورت مستقیم به مهدی علی نژاد 
کنایه زد و مدعی شد کم کاری اسپانسر 
باشگاه استقلال به دلیل انتقاد او علیه 
وزارت ورزش و وزیر ارتباطات بوده 
اســت. او در کنایه به علی نژاد نوشته 

بود: "احتمالا اعتراض من نســبت به 
اســتوری وزیر ارتباطات و انتقادم از 
دخالت بعضی از مســؤولان وزارت 
ورزش در امور باشگاه استقلال باعث 
شده اســت که اسپانسر کم کار شود 
و مســؤولان مــورد حمایت معاون 
و مشــاور وزارت ورزش در باشگاه 
استقلال چوب لای چرخ مسائل تیم 

بگذارند."
صحبت های مجیدی با واکنشی 
از ســوی وزارت ورزش همراه نبود 
تا اینکه او ســه روز پیش به صورت 
واضح در مورد علی نژاد صحبت کرد 
و آتش حواشــی پیرامون این باشگاه 
اوج گرفت. سرمربی استقلال خطاب 
به معاون سلطانی فر نوشته بود: "این 
همه مصیبت در باشــگاه وجود دارد 

و آقای مددی عین خیالش نیســت و 
فقط منتظر دســتور بالادستی هاست! 
آقای علی نژاد، چرا دســت از ســر 
استقلال برنمیداری؟ قبلا هم گفته ام 
آقایان مآموریت داشته اند که استقلال 
را بــه یک تیم معمولــی تبدیل کنند. 
بی تعارف باید بگویم که پشــت این 
مشــکلات توطئه هایی وجود دارد و 
عمدا می خواهند شــرایط روز به روز 

بدتر شود."
علی نژاد هم به مجیدی هشدار 
داد کــه باید به فعالیــت خودش به 
عنوان ســرمربی ادامه بدهد و او هم 
در نشست خبری اعلام کرد که سعی 
دارد در مسابقات به فعالیتش بپردازد 
اما کســی نمی توانــد مانع فعالیت او 
شود. رابطه مجیدی به عنوان سرمربی 

به غیــر از مدیران این باشــگاه 
اکنون با مدیران ورزش هم وارد 
جنجال شده و همین ماجرا سوال 
را ایجاد می کند که حرکت بعدی 
در ضربات پرســرعت میان این 
سمت و آن سمت میز پینگ پنگ 

چه خواهد بود؟

کی روش به عراقی ها جواب منفی داد

بزرگ ترین انتقال تاریخ فوتبال؛ رونالدو در بارسلونا!

پینگ پنگ مجیدی و وزارت ورزش: حرکت بعدی چیست؟

یک چشم اشک، یک چشم خون؛ 

میزبانی فوتبال ایران همچنان 
در دور دست ترین نقطه ممکن!
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